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Aan de fractie van D66

Onderwerp : vragen m.b.t. onderhoud kunstgrasvelden

189152
Bijlagen
No.

Geachte fractie,

Op 20 oktober heeft de fractie van D66 vragen gesteld over de toegepaste rubbergranulaat op de
kunstgrasvelden in Annen en Rolde. Deze vragen zijn gesteld naar aanleiding van de uitzending van
Zembla op 11 oktober. ln de uitzending kwam naar voren dat op veel plekken onder kunstgrasmatten
sprake is van bodemverontreiniging. ln deze brief beantwoorden wij de vragen.

1. ls het college op de hoogte van de ontwikkelingen als in de inleiding omschreven? Zo ja
waar bestaat deze kennis uil? Zo neen bent u voornemens kennis hieromtrent te
verzamelen?

Reactie: Het college is op de hoogte van deze ontwikkelingen. Vereniging sport en
gemeenten (VSG) houdt ons op de hoogte van de stand van zaken. VSG heeft nauw contact
met RIVM, de ministeries van l&M en MffS, Milieubeheer, lnspectie Leefomgeving en
Transport, Omgevingsdienst, producenten en aannemers. Wij volgen nadere ontwikkelingen
op de voet.

2. Maakt u zich even als de fractie van D66 grote zorgen om de volksgezondheid en de
gevolgen voor het milieu?

Reactie: ln 2016 heeft het RIVM onderzoek gedaan naar de mogelijke gezondheidseffecten.
ln het rapport van medio februari 2017 blijkt dat het risico voor de gezondheid van sporten
op kunstvelden die zijn ingestrooid met rubbergranulaat, praktisch verwaarloosbaar is. Dat
betekent dat het verantwoord is om op deze velden te sporten. ln rubbergranulaat zitten heel
veel verschillende stoffen, maar de stoffen komen in zeer lage hoeveelheden uit de korrels
vrij. Dat komt doordat de stoffen min of meer in het granulaat zijn 'opgesloten'. Hierdoor is
het schadelijke effect op de gezondheid praktisch ven¡vaarloosbaar.
Er wordt een nieuw onderzoek gedaan door het ministerie van l&M en RIVM om onderzoek
te doen naar de mogelijke milieueffecten. Wij vinden het belangrijk voor onze inwoners en
het milieu dat er duidelijkheid komt over de ontwikkelingen m.b.t. gebruik van
rubbergranulaat op de kunstgrasvelden.
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3. Zowel door de ondergrond van mogelijk gemalen rubber als door het afstrooien van de
grasmat met rubberkorrels kan schade ontstaan. Ziet het college dit als een geheel of wil ze
hier bij een mogelijk onderzoek onderscheid in maken? Zo jawaarom en zo neen waarom
niet?

Reactie: Het RIVM doet niet alleen onderzoek naar de grond onder het kunstgrasveld, maar
ook naar het water en de bodem rondom het kunstgrasveld. Met andere woorden hier wordt
geen onderscheid gemaakt.

4. ls het college zich bewust van het feit dat de reeds aangelegde kunstgrasvelden zich binnen
of aansluitend bij woonwijken bevinden, waardoor een verhoogd risico voor de
volksgezondheid en woonomgeving kan ontstaan. Zo jawaaruit bestaat dan dit verhoogde
risico en zo neen waarom ziet u dit risico als niet aanwezig?

Reactie: Wij zijn ons er van bewust dat de kunstgrasvelden gelegen zijn binnen en/of
aansluitend aan een woonwijk. Daarom staan wij volledig achter dit onderzoek.

5. Heeft het college in zijn algemeenheid voorafgaand aan de aanleg van de reeds bestaande
kunstgrasvelden (Rolde, Annen) onderzoek gedaan naar de situatie ter plaatse (o.a.
ondergrond, groentetuinen, volkstuinen) met het oog op milieuaspecten en
volksgezondheid? Zoja wat waren uw bevindingen en zo neen waarom is dit niet gedaan?

Reactie: Er is voor de aanleg van de kunstgrasvelden geen (voor)onderzoek gedaan, omdat
hier geen aanleiding voor was.

6. ls het u bekend of soortelijke problematiek ook bij tennisbanen kan spelen? Heeft u hier
onderzoek naar gedaan? Zo ja, wat is hiervan de uitkomst en zo nee, waarom heeft u geen
onderzoek uitgevoerd?

Reactie: De tennisverenigingen maken geen gebruik van rubbergranulaat. Het
rubbergranulaat is toegepast in velden van de sporten hockey, voetbalen korfbal. ln de
gemeente zijn geen hockey -en korfbalvelden aanwezig.

7. lndien u geen onderzoeken, zoals genoemd in voorgaande vragen, heeft laten uitvoeren
bent u dan voornemens dit op korte termijn alsnog te doen? Zo jawat gaat u dan
onderzoeken en zo neen waarom niet?

Reactie: Het ministerie van l&M en RIVM gaat nader onderzoek doen naar de mogelijke
milieueffecten. Er wordt gekeken naar het water en de bodem rondom kunstgrasvelden. Hier
staan wij als college uiteraard achter en vinden dat een goede zaak. Daarom zullen wrj op
korte termijn zelf geen onderzoek uitvoeren. Wij wachten de uitkomsten af van het neutraal
RIVM onderzoek.

8. lndien u wel onderzoeken laat uitvoeren, bent u dan voornemens dat in eigen beheer te
doen omdat u denkt voldoende kennis in huis te hebben of bent u voornemens hiervoor
deskundigheid in te huren bij instituten als het RIVM?

Reactie: zie antwoord vraag 7

L Mochten de resultaten van de onderzoeken tot sanering leiden, zoals elders in het land het
geval is, wordt dan het af te voeren materiaal gekenmerkt als bouwafval, chemisch afval of
anders en wat zijn hiervan de extra kosten?

Reactie: Hier kunnen wij nog niets over zeggen. Wij wachten eerst de resultaten af van het
RIVM onderzoek, voordat wij stappen gaan ondernemen.

10. lndien u geen onderzoeken laat doen, bent u dan van mening dat er geen risico bestaat of
vindt u de genoemde risico's minder relevant?

Reactie: zie antwoord vraag 9



11. lndien u wel onderzoeken gaat uitvoeren, mogen wij er dan van uit gaan dat dit op korte
termijn gebeurt in verband met voortgaande vervuiling en mogelijke gezondheidsaspecten
voor de spelers? Zo ja, binnen welke termijn, zo nee waarom niet?

Reactie: zie antwoord vraagT

12. Bent u met ons van mening dat gezien deze actuele ontwikkelingen het verstandig is de
aanleg van een kunstgrasveld in Gieten op te schorten tot alle feiten boven tafel zijn? Graag
een gemotiveerd antwoord.

Reactie: Als college willen we eerst de uitkomsten van het RIVM rapport afwachten, voordat
we gaan starten met de aanleg van het kunstgrasveld in Gieten. Voetbalvereniging Gieten
wordt hiervan op de hoogte gesteld.

13. Mocht u de aanleg niet willen opschorten, bent u zich dan bewust van het feit dat een
mogelijk latere sanering grote gemeentelijke kosten met zich kunnen meebrengen en bent u
bereid dit risico te nemen. Graag een gemotiveerd antwoord.

Reactie: zie antwoord vraag 12

14. Mocht u de aanleg niet willen opschorten dan bestaat de kans dat u grote risico's neemt voor
de volksgezondheid en het milieu en bent u dan voornemens deze te nemen met alle
gevolgen van dien? Graag een gemotiveerd antwoord.

Reactie: zie antwoord vraag 12

Met vriendelijke groet,

Het

!

college van gemeente Aa en Hunze,

m Tent

ln aßchrift aan: de gemeenteraad

P. van Dijk

IBAN rekeningnummer: NL71 BNGH 028.50.79.069


